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ZAB.0012.3.4.2023  
 
 

Protokół nr 29/23 
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Powiatu we Włocławku  
z dnia 9 października  2023 roku 

  
1) Otwarcie obrad  

 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w dniu 
9 października 2023 r. o godzinie 10:17 otworzył obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. 
Przewodniczący powitał radnych oraz Panią Martę Prylińską – Naczelnika Wydziału 
Edukacji i Spraw Społecznych Starostwa Powiatowego we Włocławku.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 

2) Stwierdzenie quorum   
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 4 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 5 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
  

3) Przyjęcie porządku obrad   
  
Przewodniczący Komisji powiedział, że członkowie komisji otrzymali porządek obrad 
składający się z  9 punktów w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum. 
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 28/23 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 

14 lipca 2023 roku. 
5) Informacja w sprawie udzielonych dotacji w zakresie sportu w roku 2022. 
6) Informacja z realizacji programu doradztwa zawodowego i jego efektywności 

w szkołach prowadzonych przez powiat w roku szkolnym 2022/2023. 
7) Zapoznanie się z pismem z dnia 1 sierpnia 2023 roku z Ministerstwa Spraw 

Zagranicznych wraz z projektem uchwały w sprawie reparacji, odszkodowań 
i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec 
oraz późniejszej okupacji. 

8) Sprawy różne. 
9) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za – 4 
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.   
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Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 

4) Przyjęcie protokołu nr 28/23 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
z dnia 14 lipca 2023 roku. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 14 lipca 2023 r.? 
Wobec braku uwag, Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 
przyjęciem protokołu nr 28/23 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  z dnia 
14 lipca 2023 roku i przeprowadził procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw - 0   
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 28/23 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 14 lipca 
2023 r.  
 

5) Informacja w sprawie udzielonych dotacji w zakresie sportu w roku 2022. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że w materiałach na posiedzenie komisji radni 
otrzymali stosowną informację.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że był organizowany 
jeden konkurs na dwa zadania. Było 26 stowarzyszeń, które rozliczyły się w terminie.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego glosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację w sprawie udzielonych dotacji w zakresie sportu w roku 2022. 
Informacja w sprawie udzielonych dotacji w zakresie sportu w roku 2022 stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

6) Informacja z realizacji programu doradztwa zawodowego i jego efektywności 
w szkołach prowadzonych przez powiat w roku szkolnym 2022/2023. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że informacja została złożona w formie pisemnej 
i radni otrzymali ją w materiałach na dzisiejsze posiedzenie. Przewodniczący zapytał – czy 
naczelnik chciałaby tą informację uzupełnić? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że  doskonalenie 
zawodowej jest prowadzone przez wszystkie szkoły prowadzone przez powiat włocławski.  
W informacji przedstawiona została szczegółowa analiza, jak to się przedstawia 
w poszczególnych szkołach. Jest to przedmiot, który pokazuje, jakie są potrzeby na rynku 
pracy i mniej więcej ukierunkowuje uczniów w dalszych ich losach. 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Komisji w związku z brakiem głosów w dyskusji zapytał radnych, kto jest za 
przyjęciem informacji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 4  
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Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację z realizacji programu doradztwa zawodowego i jego efektywności 
w szkołach prowadzonych przez powiat w roku szkolnym 2022/2023. 
Informacja z realizacji programu doradztwa zawodowego i jego efektywności w szkołach 
prowadzonych przez powiat w roku szkolnym 2022/2023 stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu.  
 

7) Zapoznanie się z pismem z dnia 1 sierpnia 2023 roku z Ministerstwa Spraw 
Zagranicznych wraz z projektem uchwały w sprawie reparacji, odszkodowań 
i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec 
oraz późniejszej okupacji. 

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że punkt został ujęty jako zapoznanie się z pismem 
z dnia 1 sierpnia 2023 r. Należy jednak traktować to pismo oraz projekt uchwały/stanowiska 
jako wyrażenie opinii w sprawie pisma z dnia 1 sierpnia 2023 r. wraz z projektem 
uchwały/stanowiska w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie 
Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji.  
Radni mogli zapoznać się z pismem z ministerstwa, jak również z projektem 
uchwały/stanowiska.   
Radny Jacek Jabłoński zapytał czy wszystkie powiaty w całej Polsce otrzymały takie 
pismo? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych odpowiedziała, że nie miała 
możliwości zapoznania się z  tym pismem, pismo to nie trafiło do wydziału. Z informacji 
z Wydziału Zarządzania wynika, że pismo trafiło do wszystkich powiatów w całej Polsce.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że radni zapoznali się z materiałami. Wniosek jest taki, 
aby skierować ten projekt do dalszej pracy do pana przewodniczącego rady i do dalszej pracy 
w radzie powiatu, aby na najbliższą, zwyczajną sesję, można było przygotować projekt 
stosownej uchwały/stanowiska. 
Radny Jerzy Pawłowski przypomniał, że zgodnie z Konstytucją RP politykę zagraniczną 
prowadzi rada ministrów przy udziale właściwego ministra do spraw zagranicznych i przy 
współudziale Prezydenta RP. Nie jest to zadanie samorządu terytorialnego.  Rada ministrów 
ma stosowne instrumenty, pełnomocnik nawet ma upoważnienie od rady ministrów, że może 
reprezentować ją, mających na celu, uzyskania od Republiki Federalnej Niemiec 
odszkodowań za szkody wyrządzone agresją i okupacją niemiecką w latach 1939-1945. Nie 
jest to absolutnie zadanie samorządowe, jest to wciąganie w politykę samorządów bez 
żadnych podstaw prawnych. Administracja rządowa czy samorządowa działa w ramach 
swoich kompetencji.   
Przewodniczący Komisji podziękował za wyrażenie opinii i z tą opinią się zgadza, nie mniej 
jednak byłoby to może źle odebrane, że powiat włocławski jako samorząd powiatu nie 
popiera tego typu działań związanych z uzyskaniem reparacji od okupanta z II wojny 
światowej. Przewodniczący chciałby, aby skierować to pismo oraz projekt 
uchwały/stanowiska do dalszej pracy rady i skierowanie tego pisma do przewodniczącego 
rady. 
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że wniosek 
został przyjęty.  
Radny Jacek Jabłoński powiedział, że zgadza się z panem Jerzym Pawłowskim. Radny 
uważa, że powiat nie powinien się zajmować polityką zagraniczną. Radny głosował „za”, bo 
Komisja Edukacji nie wyraża swojego zdania, tylko przekazuje materiał, żeby poddać go pod 
obrady całej rady. 
Przewodniczący Komisji powiedział, że materiały zostaną przekazane do dalszej pracy rady. 
Pismo z dnia 1 sierpnia 2023 roku z Ministerstwa Spraw Zagranicznych wraz z projektem 
uchwały/stanowiska w sprawie reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie 
Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu. 

8) Sprawy różne.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby 
zabrać głos, przedstawić wnioski?  
Radni nie przedstawili wniosków.  

 
9) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 
9 października 2023 r. o godzinie  10:26 zamknął obrady komisji. 
 
 

     Przewodniczący Komisji 
   Edukacji, Kultury i Sportu  
 
           Karol Matusiak   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała:  
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………………..  


